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Protokół Nr 51 

z obrad pięćdziesiątej pierwszej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 26.10.2022r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B 

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – 14:50. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym  (Dz. U. z 2022 poz. 

559 z późn. zm) 

 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

5. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

6. Przewodnicząca Zarządu Oddziału ZNP w Więcborku  - Ewa Pirzgalska 

7. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

8. Redaktor „Radio Weekend”     - Maciej Bór 

 

 

 

W części obrad udział wziął Starosta Powiatu Sępoleńskiego p. Jarosław Tadych   

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z L sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 
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6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Informacja Dyrektora Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku o stanie 

przygotowania szkół i przedszkoli do nowego roku szkolnego 2022/2023 oraz  

o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny (2021/22)”. 

10. Informacja o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych złożonych przez 

kierowników jednostek gminnych. 

11. Informacja o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych Radnych Rady 

Miejskiej. 

12. Informacja w sprawie podmiotów, w których jest wykonywana kara ograniczenia 

wolności oraz praca społecznie użyteczna. 

13. Przyjecie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie 

gminy Więcbork. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę 

Więcbork nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa, wykonawca prawa 

własności – Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa Oddział Terenowy w Bydgoszczy. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy „Ogrodowa” ulicy w Wituni. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości położonych  

w Czarmuniu. 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości położonej w Więcborku przy ul. Złotowskiej. 

18. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia zasad sprzedaży lokali mieszkalnych 

stanowiących własność Gminy Więcbork oraz wysokości stawek procentowych  

i warunków udzielania bonifikat. 

19. Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia oddziałów 

zmilitaryzowanej Samoobrony Gminnej i zakupu broni dla każdego rdzennego polskiego 

mieszkańca gminy. 

20. Przyjecie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Więcborka. 

21. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2022. 

22. Wolne wnioski i informacje.  

23. Zakończenie. 
 

Do porządku obrad nie wniesiono zmian. 

 

Ad.4 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że Protokół z L sesji Rady 

Miejskiej w Więcborku został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, 

czy ewentualnie ktoś z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, 

więc poddano Protokół pod głosowanie. 

 

Na sali 15 radnych 

Za głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

 

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

1.10.2022r. – udział Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku w „Wieczorze Seniora”. 

Przewodnicząca w imieniu Seniorów złożyła podziękowała Radnym za współpracę  

i przekazała prezent w postaci statuetki Sowy, który Rada Miejska oraz Burmistrz otrzymali 

od Polskiego Związku Emerytów Rencistów i Inwalidów Oddział w Więcborku. 

 

25.10.2022r. - udział w posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku; 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

Ad.6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

 

28.09.2022r. – udział w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Sypniewo w WDK Sypniewo 

oraz zebraniu sprawozdawczym sołectwa Jeleń w świetlicy wiejskiej tego sołectwa.  

 

29.09.2022r. - udział w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Runowo Krajeńskie w świetlicy 

wiejskiej sołectwa. 

 

1.10.2022r. – udział w „Wieczorze Seniora” połączonym z jubileuszem obchodów 50-lecia 

Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów Zarząd Koła w Więcborku /miejsce: 

sala gimnastyczna przy SP Nr 1 w Więcborku/. 

 

3.10.2022r. – udział w posiedzeniu Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego, 

dotyczącym przygotowań do dystrybucji tabletek z jodkiem potasu /miejsce: Starostwo 

Powiatowe w Sępólnie Krajeńskim/. 

 

4.10.2022r. – udział w inauguracji kolejnego roku akademickiego „Uniwersytetu III Wieku” 

w Więcborku /miejsce: sala Centrum Aktywności Seniora w Więcborku/. 

 

6.10.2022r. – udział w posiedzeniu Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego 

dotyczącego przygotowań do dystrybucji tabletek z jodkiem potasu /miejsce: Starostwo 

Powiatowe w Sępólnie Krajeńskim/. 

 

7.10.2022r. – udział w Konferencji Prasowej Samorządowców powiatu sępoleńskiego  

z udziałem Powiatowego Komendanta Państwowej Straży Pożarnej w Sępólnie Krajeńskim 

dotyczącej dystrybucji tabletek z jodkiem potasu na terenie powiatu sępoleńskiego. Tego 

samego dnia Burmistrz Więcborka spotkał się z sołtysami z terenu gminy Więcbork, 

dyrektorami szkół gminnych w sprawie wyznaczenia i przygotowania punktów dystrybucji 

tabletek z jodkiem potasu/ miejsce: Sala Krajeńska Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku/. 

 

10.10.2022r. – udział w obchodach Światowego Dnia Zdrowia Psychicznego, 

zorganizowanego przez Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Suchorączku p. Justynę 

Krzysztofek /miejsce: DPS w Suchorączku/. 
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11-12.10.2022r.. – udział w dorocznym Seminarium Kujawsko-Pomorskiej Sieci Lokalnych 

Grup Działania, które odbyło się w Więcborku. Drugiego dnia przedstawiciele LGD  

z województwa kujawsko-pomorskiego zwiedzili inwestycje zrealizowane na terenie powiatu 

sępoleńskiego ze środków LGD. Wśród oglądanych obiektów znalazł się również Wiejski 

Dom Kultury w Sypniewie wyremontowany na przełomie roku 2020/2021 w ramach środków 

na rewitalizację z PROW. Ponadto uczestnicy odwiedzili również Centrum Aktywności 

Lokalnej i Promenadę w Więcborku wraz z molo. Seminarium było doskonała okazją do 

wymiany doświadczeń pomiędzy członkami LGD i promocji gminy Więcbork  

i powiatu sępoleńskiego. 

 

14.10.2022r. – z okazji Dnia Edukacji Narodowej Burmistrz wręczył nagrody nauczycielom  

z placówek oświatowych Gminy Więcbork. Wyróżnieni zostali: p. Tomasz Bykowski, Anna 

Górniak, Wojciech Janicki, Anna Lewalska, Aleksandra Masztakowska, Magdalena 

Mikietyńska – Roza, Joanna Piłka, Iwona Siuda, Barbara Wawrzon – Cichończyk. Tego 

samego dnia Burmistrz uczestniczył we mszy św. oraz uroczystości pochówku dzieci 

utraconych, czyli martwo urodzonych, bądź poronionych we wczesnych etapach ciąży, 

których pochowania zrzekli się rodzice. 

 

18.10.2022r. – udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku 

/miejsce: biuro Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku/. 

 

19.10.2022r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez Zastępcę Burmistrza Mroczy  

w sprawie organizacji komunikacji autobusowej między Więcborkiem, a Mroczą, celem 

umożliwienia uczniom z terenu gminy Mrocza dojazdu do szkół ponadpodstawowych  

w Więcborku. W spotkaniu udział wzięli, miedzy innymi również: Wójt Gminy Sośno, 

Wicestarosta Sępoleński i Starosta Nakielski. Burmistrz stoi na stanowisku, że uruchomienie 

kilku dodatkowych połączeń, pomiędzy Mroczą, a Więcborkiem, byłoby doskonałym 

uzupełnieniem siatki komunikacyjnej połączeń na terenie powiatu sępoleńskiego  

i możliwością skomunikowania z Bydgoszczą. Komunikacja Mroczą Bydgoszcz jest bardziej 

rozbudowana i połączeń jest znacznie więcej. Przed złożeniem wniosku do Wojewody 

Kujawsko –Pomorskiego w ramach naboru do rządowego Funduszu Rozwoju Przewozów 

Autobusowych należy zweryfikować ilość osób zainteresowanych takimi połączeniami oraz, 

czy potencjalny przewoźnik będzie zainteresowany uruchomieniem danego kursu i realizacją 

takiego zadania. W tym samym dniu Burmistrz wziął udział w podsumowaniu Konkursu 

„Estetyka Zagrody Wiejskiej” gminy Więcbork, które miało miejsce w Wiejskim Domu 

Kultury w Sypniewie.  

 

21.10.2022r. – udział w spotkaniu samorządowców powiatu sępoleńskiego w sprawie 

preferencyjnego zakupu węgla, zorganizowanym przez Wójta Gminy Sośno /miejsce: Urząd 

Gminy w Sośnie/. Tego dnia Burmistrz wziął również udział w szkoleniu obronnym na 

strzelnicy Lasów Państwowych w Plaskorzu. 

 

24.10.2022r. – udział w ćwiczeniach akcji kurierskiej. 

 

25.10.2022r. – udział w wideokonferencji samorządowców województwa kujawsko-

pomorskiego z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim p. Mikołajem Bogdanowiczem w sprawie 

preferencyjnego zakupu węgla. W spotkaniu wzięli również udział: Podsekretarz Stanu  

w Ministerstwie Aktywów Państwowych p. Karol Rawenda oraz Prezes Zarządu PGE Paliwa 

p. Marek Kępa /spotkanie online za pośrednictwem platformy Microsoft Teams/. Następnie 

Burmistrz wziął udział w posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz połączonych 

Komisji Rady Miejskiej w Więcborku; Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 



5 
 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych. 

Informacje dodatkowe: 

 

 Preferencyjny Zakup Węgla -  Burmistrz Więcborka podjął decyzję, że Gmina 

Więcbork zaangażuje się w  realizację ww. zadnia. Tj. pośredniczenia w preferencyjnym 

zakupie opału przez mieszkańców gminy Więcbork. 20 Października na Stronie 

internetowej Gminy Więcbork zamieszczona została Ankieta dla mieszkańców gminy, 

służąca zebraniu informacji o zapotrzebowaniu na określony sortyment węgla. Termin 

składania ankiet, które zostały również wydrukowane w formie papierowej  

i rozpowszechnione, m. in. poprzez sołtysów i punktach handlowych, ustalony został do 

28 października br. należy podkreślić, że jest to ankieta, a nie zamówienie, zobowiązanie 

lub gwarancja, że taki zgłoszony sortyment i w takiej ilości będzie mógł dany respondent 

nabyć. Dane zebrane z ankiet mają być dla Gminy źródłem informacji o potrzebach 

ilościowych danego sortymentu węgla. Założenia procedowanej ustawy  

w przedmiotowym zakresie są następujące: 

 cena dla ostatecznego odbiorcy nie będzie przekraczała 2.000,00 zł brutto, 

 zadanie realizowane będzie prawdopodobnie za pośrednictwem Zakładu Gospodarki 

Komunalnej, ale również podmiotów prywatnych, które już zgłosiły zainteresowanie 

udziałem w realizacji przedsięwzięcia, 

 Gmina będzie transportować węgiel z Torunia, gdzie PGE Paliwa ma również swój 

skład i gdzie obecnie ten węgiel jest już dostępny, 

 węgiel składowany w Toruniu pochodzi z Kolumbii. 

 Po doprecyzowaniu zasad dystrybucji, mieszkańcy zostaną poinformowani za 

pośrednictwem różnych mediów o dostępności opału. 

 

 Remont nawierzchni ulicy Wyzwolenia i ulicy Hallera – do końca października Gmina 

Więcbork zgodnie z ustaleniami wykona wymianę krawężników wskazanych przez 

Zarząd Dróg Wojewódzkich z dostarczonych przez nich materiału. Gmina ponadto 

wymieni stara nawierzchnię chodnikową przy ul. Wyzwolenia oraz wyremontuje 

istniejąca sieć kanalizacji deszczowej i wymieni kratki spustowe. Natomiast do połowy 

listopada wg założeń położona zostanie nowa nawierzchnia bitumiczna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda zapytał, czy Gmina Więcbork ma również możliwość zakupu węgla 

w cenie preferencyjnej dla swoich instytucji.  

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że w chwili obecnej Gmina będzie realizowała zakup  

z innego Programu, natomiast ustawa, o której mówił wcześniej dotyczy preferencyjnego 

zakupu przez osoby fizyczne. Ustawa precyzuje, jakie kryteria muszą spełnić osoby fizyczne, 

aby móc z tej oferty skorzystać. W uproszczeniu węgiel ten ma przysługiwać osobom, które 

mają prawo do dodatku węglowego. 

 

Radny Stanisław Wegner stwierdził, że wcześniej mówiono, że dostępny będzie polski 

węgiel. Natomiast z tego, co powiedział Burmistrz wynika, że będzie to węgiel z Kolumbii. 

 

Burmistrz Więcborka przyznał, że nie wie, gdzie radny słyszał, że w ramach 

preferencyjnego zakupu oferowany ma być węgiel polski, ponieważ on takich informacji nie 

miał i też ich nie potwierdza. 
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Radna Beata Kopta pytała natomiast, w jakiej ilości będzie można ten węgiel zakupić na 

jedno gospodarstwo oraz, czy jeżeli ktoś wczesnej dokonał takiego zakupu z PGG, będzie 

mógł również skorzystać z takiego zakupu preferencyjnego. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że nie odniesie się do pytania drugiego, ponieważ 

musiały to głębiej przeanalizować. Należy pamiętać jednak o kluczowej rzeczy, a mianowicie 

o ty, że ustawa jest nadal procedowana i póki, co nadal mówimy jedynie o projekcie ustawy. 

Ustawa ta można powiedzieć, ze procedowana jest w tempie ekspresowym. W dniu sesji jest 

w Senacie, skąd trafi do Sejmu. Przyjmuje się, że do końca tygodnia ustawa powinna zostać 

podjęta, w przyszłym tygodniu trafi na biurko Prezydenta RP do podpisu. Co do ilości węgla, 

która będzie mogła zakupić osoba fizyczna, to zapisy ustawy mówią, że będą to wielkości 

określone Rozporządzeniem. Z informacji, które posiada wynika, że wielkości określone, jako 

zakup 2 razy po 1,5 tony, tj. 1,5 tony w tym roku i 1,5 tony w roku 2023.    

 

Radny Jacek Kabattek chciał wiedzieć, co z kotłami typowo na miał lub ekogroszek.  

 

Burmistrz Więcborka podał, że na podstawie informacji uzyskanych na wideokonferencji  

z Wojewodą kujawsko-Pomorskim, na dzień dzisiejszy do zakupu dostępny ma być orzech  

i groszek. Jeżeli chodzi o miał, to raczej zapotrzebowanie będzie znikome. Gmina zgłosiła 

takie zapotrzebowanie, ale z tego, co wie z miałem nie ma problemu, a cena surowca jest 

proporcjonalnie niższa niż groszku, czy orzecha. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

 

Ad.7 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka.  

/Odp. na interp. radnej A. Łańskiej/ 

 Interpelacja w sprawie dokończenia budowy dróg na Osiedlu Piastowskim  

w Więcborku została przyjęta, jako ewentualny wniosek do ujęcia w projekcie budżetu 

Gminy Więcbork na rok 2023. 

 Wniosek dotyczący ujęcia w budżecie Województwa Kujawsko-Pomorskiego na 

2023r.przebudowy drogi Wojewódzkiej nr 189, został przekazany pismem Burmistrza do 

Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Do dnia sesji nie wpłynęła odpowiedź 

w tej sprawie. Po jej uzyskaniu zostanie ona przekazana radnej listownie oraz na Sesji 

Rady Miejskiej w Więcborku. 

/Odp. na interp. radnego A. Wenda/ 

 W związku z wcześniej przewidywanym wzrostem cen energii elektrycznej zostały 

podjęte działania zmierzające do ograniczenia jej zużycia oraz zmniejszenia kosztów 

zakupu energii elektrycznej wykorzystywanej przez Gminę Więcbork w celu 

wykonywania jej ustawowych zadań. Burmistrz Więcborka za zgodą radnych Rady 

Miejskiej w Więcborku podpisał z Enea S.A. umowę na wykonanie dokumentacji 

techniczno-ekonomicznej wraz z inwentaryzacją, której opracowanie pozwoli przystąpić 

do wymiany w gminie Więcbork z lamp ulicznych oświetlenia sodowego na ledowe. 

Ponadto w przygotowaniu jest koncepcja montażu paneli fotowoltaicznych na wybranych 

obiektach użyteczności publicznej. Z początkiem roku 2023 rozważane jest również 

wprowadzenie wyłączenia lamp oświetlenia ulicznego na terenach w rozproszonej 
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zabudowie od godz. 23:00 do godz. 5:00 rano oraz znacznego ograniczenia  

w miejscowościach o zwartej zabudowie poprzez wyłączanie części czynnych  lamp. 

/Odp. na interp. radnej N. Ksobiak/  

 Ponowiona interpelacja radnej w sprawie naprawy nawierzchni drogi oraz budowy 

parkingu przy Specjalnym Ośrodku Szkolno – Wychowawczym, przy Alei 600-lecia  

w Więcborku została przekazana pismem do Starosty Sępoleńskiego. W przypadku 

uzyskania odpowiedzi zostanie ona przesłana radnej listownie oraz przekazana na sesji 

Rady Miejskiej w Więcborku. 

Odpowiedzi na interpelacje zamieszczane są w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy 

Więcbork. 

W tym miejscu Przewodnicząca RM udzieliła głosu obecnemu na sesji RM Staroście 

Sępoleńskiemu, który odpis się do interpelacji radnej oraz przekazał kilka istotnych dla 

Samorządu informacji. 

Starosta Powiatu Sępoleńskiego podkreślił, że generalnie nie przyjechał na sesję, aby 

udzielić informacji radnej, bo takową radna otrzyma w formie pisemnej, ale chciałby 

poruszyć kilka ważnych tematów, a przy okazji nawiązać do wywołanej interpelacji.  

Zadanie, o którym mowa w interpelacji radnej, Powiat zamierza wykonać własnym sumptem. 

Rozpoczęcie prac nastąpi w kolejnym tygodniu. W odpowiedzi na interpelację z maca br.  

w tej sprawie, wskazano termin 1 września, jako datę wykonania, ale niestety z uwagi na 

przeciągnięcie się innych zadań nie udało się wywiązać z tego założenia wywiązać.  

O tym opóźnieniu jeszcze przed 1 września powiadomiono rodziców, Przewodniczącą Rady 

Rodziców Placówki oraz Dyrektora i Wicedyrektora. Starosta powiedział, że materiał do 

wykonania zadania został zakupiono i zadanie na pewno jeszcze w tym roku przed zimą 

zostanie wykonany.  

Radna Natasza Ksobiak poprosiła o doprecyzowanie terminu rozpoczęcia prac. 

Starosta Sępoleński powtórzył, że prace ruszą w przyszłym tygodniu. Prosił też, by na 

przyszłość, bo przecież radna pracuje w Samorządzie 100m od jego biura, przyszła  

w podobnych sprawach do niego osobiście, bądź zadzwoniła, żeby wyjaśnić swoje 

wątpliwości. 

Radna Ksobiak odparła stanowczo, że wolałaby nie mieszać „kawy z interpelacją”. 

Natomiast skorzysta z tej kawy, kiedy zadanie będzie już wykonane. Wierzyła w zapewnienia 

skierowane do niej w odpowiedzi na złożoną interpelację, a ostatecznie wyszło jak wyszło. 

Starosta Sępoleński pytał, czy radna nie dopuszcza do siebie takiej możliwości, że coś może 

się wydarzyć i z pewnych założeń nie uda wywiązać? 

Ja wszystko rozumiem, ale dlaczego pan nie zrozumie tej konkretnej grupy osób, dla której 

walczy, żeby było im lepiej. Widzę, że dla Pana też nie jest to wrażliwy temat i od marca nie 

pokłonił się nad problemem, tylko tłumaczy mi, że są inne ważniejsze rzeczy. Ja wszystko 

rozumie, pracuje w samorządzie bardzo długo, pracuje bardzo długo na rzecz osób 

niepełnosprawnych i będę walczyła o takie tematy. Dla mnie jest kpiną, że musiałam się 

przypomnieć. W sprawie tego problemu i Szkoła i biura mieszczące się w tej lokalizacji 

walczą już od dłuższego czasu. Ponieważ jestem radną pierwszą kadencję i mam możliwość 

złożenia interpelacji, pozwoliłam sobie w imieniu rodziców, uczniów i nauczycieli ją złożyć, 

a takie załatwianie sprawy jest dla niej opieszałością – mówiła radna Ksobiak.   
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Nie mogę się zgodzić ze stwierdzeniem, „że sobie kpiny urządzam, bo jestem ostatnią osobą, 

która nie jest wrażliwa na osoby z niepełno sprawnościami i doskonale Pani o tym wie, nie 

chcę wracać do historii – mówił Starosta Sępoleński. 

W dalszej części Starosta Sępoleński poruszył kilka istotnych dla samorządu tematów:   

 Transport publiczny – na Konwencie Powiatu Sępoleńskiego w przyszłym tygodniu, 

ustalona zostanie liczba linii transportu publicznego, które ujęte zostaną w nowym 

wniosku konkursowym, który złożony zostanie Wojewodzie Kujawsko-Pomorskiemu. Po 

przeanalizowaniu wszystkich funkcjonujących na terenie powiatu sępoleńskiego linii, za 

które Powiat i samorządy wspólnie odpowiadają, tj. dwanaście linii, okazuje się, że ich 

obłożenie jest znikome i jako takie nie mają po prostu racji bytu. Teraz, pomimo tego, że 

linie te są deficytowe, ponownie złożony zostanie wniosek do wojewody na 

dofinansowanie. Przy okazji zbierania propozycji, co do nowych linii Gmina Więcbork 

wniosła o zmodyfikowanie linii przebiegającej niedaleko Czarmunia. Niestety propozycja 

nie może zostać uwzględniona, gdyż przystanek, o którym mowa, nie figuruje w uchwale 

Rady Powiatu. Żeby mogła Żeby linia mogła być kierowana do danej miejscowości, 

warunkiem jest pozycja takiego przystanku w ww. uchwale. Z przyczyn technicznych nie 

uda się tego zmienić w najbliższym czasie, ale do tematu po pół roku można wrócić. 

Odnośnie przewoźników jest deklaracja jednej Firmy PKS Chojnice, że złożą ofertę, ale 

należy liczyć się ze zwiększeniem kosztów dofinansowania przez wszystkie pięć 

samorządów, żeby te linie autobusowe utrzymać. Jeżeli chodzi o linie „bydgoską” tj. linię 

Bydgoszcz – Więcbork - Sępólno Krajeńskie – Kamień Krajeński trwają starania  

o wydłużenie jej do Zamartego, lub do Chojnic. Niestety, jak do tej pory nie udało się tego 

wniosku przeforsować, bo jest to przewoźnik prywatny - PKS Bydgoszcz. W tej chwili 

linie te są coraz gorsze w sensie ich finansowania i oby nie pojawiła się informacja od 

przewoźnika, że zostaje ona zamknięta.   

 Inwestycja – droga Nowy Dwór – inwestycja w ramach Funduszu Inwestycji 

Strategicznych „Polski Ład”. Zła informacja jest taka, że po czterech przetargach nie 

udało się podpisać i zrealizować ww. zadania. Nie oznacza to, że te środki przepadną. 

Będzie możliwość modyfikowania danego zadania. W przygotowaniu są zmiany 

ustawowe. Oczekuje się na Regulaminy banku Gospodarstwa Krajowego, który w imieniu 

Rządu jest realizatorem tego zdania. Od momentu wejścia w życie Rozporządzenia nie ma 

jeszcze stosownych Regulaminów. Powiat pozostaje w ścisłej współpracy z BGK, 

Wojewodą i Ministrem Łukaszem Schreiberem, który deklarował możliwość redukowania 

zakresu zadania, a pieniądze nie przepadną. Termin realizacji, który został przedłużony do 

sierpnia minął i pozostaje niewiadomą, jak zostaną określone kolejne wytyczne, tj. czy 

możliwe będzie tylko ogłoszenie jednego przetargu, czy określenie czasowe np. pół roku. 

Druga opcja daje więcej możliwości, bo przygotowując specyfikację można założyć 

szerszy zakres zadania w ramach przyznanej kwoty, natomiast w przypadku 

jednorazowego przetargu trzeba będzie się mocno zastanowić, co w ramach środków 

zrobić, żeby przedsięwzięcie zrealizować. Zgodnie z ostatnimi informacjami Dyrektora 

Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim wszystkie materiały drogowe mocno 

zdrożały, zatem może się okazać, iż jeżeli już, to wykonane zostanie niezbędne minimum 

i może coś jeszcze. W tej chwili już wiadomo, że w ramach inwestycji nie zostanie 

wykonana kładka przez tory, ponieważ jest to duży koszt. 

 

Radny Jan Antczak uważał, że trzeba zrobić wszystko, aby ta droga w Nowym Dworze była 

zrobiona. Nie można pozwolić na to, żeby przepadło 12.000.000,00 zł.  
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Starosta Sępoleński mówił, że w planie budżecie Powiatu jest 12.000.000,00 zł, z czego 

11.400.000,00 zł w ramach promesy, a 600.000,00 zł w ramach środków samorządu.  

Z ustaleń miedzy samorządowcami wynikło, że duże zadania z Funduszu Zadań 

strategicznych, że brakującą będą współfinansować w proporcji 50%/50% samorządy 

realizujące zadanie. Natomiast, teraz nieco zweryfikowano podejście w związku z sytuacją 

gospodarczą i rosnącymi kosztami zarówno bieżącymi, jak i inwestycyjnymi, że każdorazowo 

w takim przypadku, przedstawiciele samorządu będą się spotykać, analizować i uzgadniać te 

kwestie. 

Radny Jacek Kabattek pozostając w temacie drogi w Nowym Dworze stwierdził, że jest tam 

problem z przejazdem wyższych samochodów ciężarowych. Teraz ten duży gabarytowo 

transport, tj. Tiry, jeżdżą przez wieś Zakrzewek i robi się tam dość niebezpiecznie.  

W ubiegłym roku wylany został asfalt, który w pewnym momencie się kończy, jakby został 

„ucięty”. Radny pytał, czy można byłoby chociażby przez wioskę do wysokości krzyża,  

pociągnąć dalej ten asfalt. Jest to odcinek 500m. 

Starosta Sępoleński powiedział, że nie pamięta szczegółowo kwestii projektu w Nowym 

Dworze, ale jest na pewno przygotowane obejście tego mostu i ten transport przekierowany 

zostanie bokiem. Droga na pewno zostanie zrobiona. Co do drugiej części pytania, nie 

odpowie. Dziś Powiat chce zrealizować w pierwszej kolejności zadani z Funduszu Inwestycji 

Strategicznych i jest to obecnie cel nadrzędny. W przypadku pozostałych inwestycji i zadań 

jest wielka niewiadoma. Samorządy są obecnie w czasie przygotowywania się do 

projektowania budżetów na kolejny rok i borykają się z zapewnieniem środków na 

wykonywanie przypisanych im zdań. Powiat musi znaleźć 5.000.000,00 na oświatę, a takich 

sytuacji jest więcej. Potrzeb drogowych jest naprawdę bardzo dużo, a koszty materiałów 

znacząco wzrosły, więc nie może obiecywać, że coś zostanie zrobione.  

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad.8  Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radna Brygida Migawa wniosła o remont dwóch przystanków autobusowych przy  

ul. 29 Stycznia z uwagi na zły stan techniczny obiektów. Zaznaczyła, że inwestycja może 

zostać wykonana wiosną kolejnego roku. 

 Radna prosiła również o rozważenie podniesienia kwoty od której istnieje konieczność 

sporządzania notatki służbowej na zakupy w ramach Funduszu Sołeckiego, tj. z kwoty 

powyżej 100,00 zł na 300,00 zł. 

 Trzecia interpelacja radnej dotyczyła zwrócenia się do zarządcy budynku 

gospodarczego przy PKP w Sypniewie, tj. PKP w Gdańsku o rozbiórkę tego obiektu z 

uwagi na jego stan techniczny, zagrażający bezpieczeństwu osób pozostających w obrębie 

boiska sportowego. 

 

2. Radny Andrzej Wenda  pytał, jak wygląda zaopatrzenie w opał na sezon zimowy,  

w instytucjach i jednostkach gminnych /w tym szkołach i świetlicach wiejskich/. 

 Radny chciał też wiedzieć, czy w piątki i soboty na Targowisku Miejskim są osoby chętne 

do korzystania z możliwości handlu.  

 

3. Radny Jan Antczak złożył zapytanie, czy zostanie jeszcze w tym roku położona 

nawierzchnia asfaltowa na odcinku Runowo Krajeńskie - Puszcza. 
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Interpelacje złożone zostały na piśmie i zostały zamieszczone w Biuletynie Informacji 

Publicznej Gminy Więcbork. 

Przewodnicząca RM ogłosiła pięciominutową przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono. 

Ad.9 Informację o stanie przygotowania szkół i przedszkoli do nowego roku szkolnego 

2022/2023 oraz o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny (2021/22)” 

przedłożyła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku p. Danuta 

Zawidzka. 

 

Informacja stanowi  Załącznik do niniejszego Protokołu i jest dostępna do wglądu  

w biurze Rady Miejskiej w Więcborku oraz stronie Biuletynu Informacji Publicznej 

Gminy Więcbork. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda zapytał o kwestie płacowe nauczycieli. Dociekał, kto w tym temacie 

mówi prawdę, to znaczy czy rację ma Minister Edukacji i Nauki, który wskazuje, że 

nauczyciele bardzo dobrze zarabiają, czy strona Związkowa reprezentująca nauczycieli, która 

ubolewa nad wysokością ich uposażeń. Chciał wiedzieć, jak ta sytuacja wygląda  

w placówkach oświatowych Gminy Więcbork. Radny nawiązał też do informacji dotyczącej 

wyników z egzaminów ósmoklasistów wskazując, że nasze placówki znacząco ostają od 

średniej krajowej. 

 

Dyrektor BOOS rozpoczęła od odpowiedzi na drugie pytanie radnego mówiąc, iż generalnie 

w powiecie tucholskim i sępoleńskim odnotowano bardzo słabe wyniki egzaminu 

ósmoklasisty. Przyczyny tego stanu wskazywane są różne. Począwszy od niskiej motywacji 

do nauki, poprzez brak nawyku systematycznego uczenia się po fakt tego, czego doświadczyli 

uczniowie w ostatnim czasie, a mianowicie nauki w systemie zdalnym. Jest to na pewno 

zakres do bardzo szczegółowych analiz i podejmowania działań naprawczych  

w poszczególnych placówkach. Rękę na pulsie w tym zakresie trzyma Kujawsko-Pomorski 

Kurator Oświaty, który w tej sferze posiada stosowne kompetencje. Jeżeli natomiast chodzi  

o wynagrodzenia nauczycieli to, wynagrodzenie zasadnicze brutto nauczyciela (od 1 września 

2022r): 

 dyplomowanego - 4.224,00 zł, 

 mianowanego – 3.597,00 zł., 

 początkującego – 3.424,00 zł. 

W przypadku nauczyciela dyplomowanego i mianowanego od 1 września wzrost „0” złotych. 

Wzrost nastąpił tylko w przypadku nauczyciela początkującego i w odniesieniu do 

nauczyciela stażysty to jest wzrost o 345,00 zł, a w przypadku nauczyciela kontraktowego  

wzrost o 257,00 zł. Mowa tu o wynagrodzeniu zasadniczym, ale są jeszcze dodatki: od 

wysługi lat, poprzez dodatek funkcyjny, motywacyjny itd. Nauczyciele muszą osiągać średnie 

wynagrodzenia, które wynikają z karty Nauczyciela. Taka analiza corocznie jest 

przeprowadzana w zakresie ewentualnego jednorazowego dodatku uzupełniającego. 

 

Radny Stanisław Wegner odniósł się do tabel zamieszczonych w materiałach pytając,  

z czego wynikają różnice w wydatkach specjalnych np. pomiędzy szkołami w Runowie  

i Zakrzewku, czy Pęperzynie. 
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Dyrektor BOOS powiedziała, że te kwoty wynikają bezpośrednio z różnicy orzeczeń  

o potrzebie kształcenia specjalnego i zakresu pomocy psychologiczno-pedagogicznej 

udzielanej w danej placówce. Zatem im mniej jest orzeczeń i opinii w danej placówce, tym te 

wydatki będą niższe. 

 

Przewodnicząca ZNP nawiązując do pytania radnego dotyczącego wynagrodzeń nauczycieli 

wskazała, że dotarła do badań, w których porównano wynagrodzenia polskich nauczycieli  

z wynagrodzeniami nauczycieli w krajach Unii Europejskiej. Z tych badan wynika, że 

wynagrodzenie polskich nauczycieli zajmuje trzecie miejsce od końca. Za Polską są tylko 

Węgry i Słowacja. Mówiła też, że sytuacja w polskiej oświacie z roku na rok się pogarsza, to 

powoduje ogromne niezadowolenie wśród pracowników oświaty. W związku z tym było 

utworzone Miasteczko Edukacyjne w Warszawie, gdzie odbywały się panele dyskusyjne.  

W dyskusjach brali udział samorządowcy, politycy, nauczyciele oraz pracownicy 

administracji i obsługi. Poruszono takie tematy, jak: „Młodzi Nauczyciele i ich Sytuacja”, 

„Rodzice i Organizacje Pozarządowe w Edukacji”, „Nauka i Szkolnictwo Wyższe”, „Pomoc 

Psychologiczno-Pedagogiczna i Edukacja Włączająca”, „Pracownicy Niepedagogiczni”, 

„Finansowanie Oświaty”, „Wynagrodzenia”, „Podstawa Programowa w Treści Nauczania”.  

Z tych rozmów wyniknęło, iż subwencja oświatowa dla samorządów jest zbyt niska, 

niedoszacowana, podstawa programowa jest przeładowana, a poziom wynagrodzenia 

nauczycieli powoduje ich odchodzenie z zawodu. Spada prestiż zawodu nauczyciela  

i powstają braki kadrowe w oświacie. Nieodpowiednio są też wynagradzani pracownicy 

administracji i obsługi. Przewodnicząca zwracając się do Burmistrza mówiła, że co roku 

składane są pisma w sprawie pracowników administracji i obsługi zatrudnionych w oświacie 

Gminy Więcbork i dziękowała, że znalazły się środki na podniesienie wynagrodzeń dla tych 

grup zawodowych. Podziękowania skierowała do Burmistrza Więcborka, Skarbnik Gminy 

Więcbork i radnych Rady Miejskiej w Więcborku. 

 

Radny Wenda podkreślił, że celem jego pytania nie było udowodnienie, ze nauczyciele 

jednak zarabiają dużo, ale wyjaśnienie głosów, które na to wskazują. 

 

Przewodnicząca RM zapytała natomiast, czy w budżecie oświaty na rok 2023 są planowane 

jakieś podwyżki dla nauczycieli. 

 

Dyrektor BOOS odpowiedziała, że i tak i nie. W projekcie ustawy budżetowej jest 

przewidziana podwyżka na poziomie 7,8 %, ale z pewnym marginesem błędu. Jest, zatem 

przewidziana, ale nikt nie dookreśla, od kiedy i w jakiej wysokości. Wartości są, bowiem 

odnoszone do sfery budżetowej nie stricte do nauczycieli. Przy okazji jakiegoś wystąpienia 

Pan Minister mówił o znacznie wyższej podwyżce, ale później było to weryfikowane przez 

ekspertów.  

 

Radny Mateusz Łański odnosząc się do szumnych zapowiedzi Ministra Edukacji i Nauki  

w sferze rewolucyjnych zmian w szkolnictwie. Jeżeli chodzi o szkołę średnią i zapowiedzi, że 

każdy z jej uczniów przejdzie przeszkolenie wojskowe z obsługi broni, rozkładania broni, 

kurs strzelecki, Minister nie dopowiedział, ze kosztami takiej operacji obciążone zostaną 

samorządy – organy prowadzące dane szkoły. Sam uczestniczy w takim szkoleniu i żeby 

uczeń takowe przeszedł musi zostać poniesiony koszt około 200,00 zł na jednego ucznia. 

 

Dyrektor BOOS dopowiedziała, ze takie zmiany są przewidziane również dla szkół 

podstawowych w ramach przedmiotu „Edukacja dla bezpieczeństwa”. 
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Radna Beata Kopta mówiła, że jeżeli chodzi o podwyżkę dla nauczycieli, o której 

wspomniano, to należy zaznaczyć, iż wzrasta płaca minimalna do kwoty 3.600,00 zł,  

a nauczyciel początkujący i mianowany tego nie osiąga. Zatem, to 7,8% wydaje się być 

wyrównaniem sytuacji, żeby nie dopłacać do pensji minimalnej. Obecnie szkoły borykają się 

z niżem demograficznym, nauczyciel pracuje w kilku szkołach, żeby wypełnić etat. Taka 

sytuacja przekłada się również na wyniki nauczania. Program jest przeładowany, a nauczyciel 

zmęczony. To musi się zmienić. Miasteczko edukacyjne, o którym mówiła Prezes ZNP i 

dyskusje prowadzone w jego trakcie prowadzą do jednej konkluzji, a mianowicie 

stwierdzenia, że w oświacie muszą nastąpić zmiany. 

 

Burmistrz Więcborka zabierając głos w dyskusji stwierdził, że na przestrzeni lat, jeżeli 

chodzi o system oświaty i jego finansowanie, nic się nie zmieniło. Dyskusja o tym jak ma być 

oświata finansowana i w jakiej proporcji ma być finansowana z otrzymywanej subwencji,  

a w jakiej ze środków samorządów trwa od lat.  Żaden Rząd dotychczas się nad tym nie 

pochylił i tego problemu nie rozwiązał. Postulaty samorządów są bardzo jasne i czytelne. 

Samorządy dążą do tego, aby wynagrodzenia wypłacane były przez kuratora, czyli poza 

budżetem gmin lub subwencja nie będzie liczona na ucznia, a na oddział. 

 

 

Przewodnicząca RM wskazała, że wydaje się, iż bardziej medialne jest danie 500+ niż 

dołożenie do oświaty. Braki w tym drugim przypadku zawsze można zgonić na nieudolność 

samorządów i nie potrafią właściwie zorganizować funkcjonowania oświaty, co należy do ich 

zadań własnych. Tym stwierdzeniem Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad.10 Informację o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych złożonych 

przez kierowników jednostek gminnych przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka  

p. Jacek Masztakowski . 

 
 

Na podstawie art. 24h ust. 12 ustawy o samorządzie gminnym Burmistrz Więcborka 

przedkłada Radzie Miejskiej informację o:  

1) osobach, które nie złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie; 

2) nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych wraz 

z ich opisem i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia; 

3) działaniach podjętych w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych 

oświadczeniach majątkowych. 

 

Burmistrz Więcborka działając na podstawie art. 24 h ust. 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2021 r. poz. 1372, z późn. zm.) dokonał analizy danych 

zawartych w oświadczeniach majątkowych, złożonych przez Zastępcę Burmistrza/Sekretarza 

Gminy, Skarbnika Gminy, Kierowników jednostek organizacyjnych, osoby wydające decyzje 

administracyjne w imieniu Burmistrza.  

 

Analizy danych zawartych w oświadczeniach majątkowych dokonano poprzez porównanie 

ich treści oraz załączonej kopii zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku 

podatkowym 2021 według stanu na dzień 31 grudnia 2021 roku z treścią oświadczeń 

majątkowych złożonych na dzień 31 grudnia 2021 roku.  
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Oświadczenia majątkowe wraz z kopią PIT złożyły następujące osoby  

1. Bąk Michał, 

2. Dropinska Małgorzata, 

3. Fifielski Tomasz, 

4. Kiestrzyn Beata Bożena, 

5. Kriese Piotr, 

6. Kruk Alina, 

7. Kubiak Adam Stanisław, 

8. Łańska Wioleta, 

9. Masztakowski Jacek, 

10. Minster Urszula Irena, 

11. Panknin Gabriela, 

12. Piekałkiewicz – Geruzel Ludmiła, 

13. Siekierka Tomasz, 

14. Sobecka – Gruszczyńska Ilona Helena, 

15. Soja – Tońska Joanna, 

16. Szmaglińska Izabela, 

17. Tarka Iwona Maria, 

18. Trzósło Sylwester, 

19. Tusznio Krystyn, 

20. Zawidzka Danuta Ewa. 

 

Informacja o osobach, które nie złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po 

terminie 

Wszystkie osoby zobowiązane do złożenia oświadczenia majątkowego dokonały tego  

w ustawowym terminie tj. do dnia 30 kwietnia, według stanu na dzień 31 grudnia 2021 roku. 

Nieprawidłowości stwierdzone w złożonych oświadczeniach majątkowych  

W złożonych oświadczeniach majątkowych nie stwierdzono nieprawidłowość.  

Pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Sępólnie Kraj. Nr 0423-SKA.4006.212.2022 z dnia 

27 października 2021 r. 

Ad.11 Informację o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych Radnych 

Rady Miejskiej przedstawiła Przewodnicząca Rady miejskiej w Więcborku p. Anna Łańska. 

 

Zgodnie z art. 24h ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku  (t.j. Dz. 

U. z 2022r. poz. 559 z późn. zm.)  radny i wójt składają pierwsze oświadczenie majątkowe w 

terminie 30 dni od dnia złożenia ślubowania, kolejne oświadczenia majątkowe są składane 

przez radnego i wójta co roku do dnia 30 kwietnia, według stanu na dzień 31 grudnia roku 

poprzedniego, oraz na 2 miesiące przed upływem kadencji. 

 

Radni w składzie: Jan Antczak, Marian Chęś, Jacek Kabattek, Beata Kopta, Natasza 

Ksobiak, Beata Lida, Mateusz Łański, Brygida Migawa, Stanisław Piłka, Henryk Szwochert, 

Stanisław Wegner, Andrzej Wenda i Dorota Wnuk, złożyli Przewodniczącej Rady Miejskiej 

w Więcborku oświadczenia  majątkowe w 2 egzemplarzach w terminie do 30 kwietnia 2022r. 

za rok 2021 wraz z kserokopią zeznania podatkowego za ten rok, 
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Radna Iwona Bonecka złożyła swoje pierwsze oświadczenie majątkowe w związku  

z objęciem mandatu radnej w ciągu 30 dni od daty złożenia ślubowania.   

 

Powyższe oświadczenia złożone zostały w ustawowym terminie i po analizie polegającej na 

porównaniu ich treści z załączonymi kserokopiami zeznań podatkowych PIT przesłane do 

właściwego miejscowo Urzędu Skarbowego w Sępólnie Krajeńskim. 

W przypadkach 3 radnych dokonano sprostowań do oświadczeń majątkowych, natomiast 

zgłoszone w dwóch przypadkach wątpliwości zostały wyjaśnione telefonicznie. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku złożyła swoje oświadczenie w oznaczonym 

terminie przedkładając je Wojewodzie Kujawsko – Pomorskiemu. 

 

Zgodnie z Informacją z dnia 4.10.2022r. ZBII.414.11.2022 Wojewody Kujawsko-

Pomorskiego, w oświadczeniu majątkowym za rok 2021, złożonym przez Przewodniczącą 

Rady Miejskiej w Więcborku p. Annę Łańską, nie stwierdzono nieprawidłowości. Do dnia 

sesji nie wpłynęły również żadne uwagi z Urzędu Skarbowego w Sępólnie Krajeńskim.  
 

Ad.12 Informację w sprawie podmiotów, w których jest wykonywana kara ograniczenia 

wolności oraz praca społecznie użyteczna przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka  

p. Jacek Masztakowski . 

 

Zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Sprawiedliwości z dnia 1 czerwca 2010r. w sprawie 

podmiotów, w których jest wykonywana kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie 

użyteczna Prezes Sądu Rejonowego do 15 października sporządza opinię dotyczącą potrzeb 

sądu rejonowego w zakresie wykonywania prac przez skazanych oraz przesyła ją do 

właściwego organu gminy. 

Dnia 7 października 2022r. do Urzędu Miejskiego wpłynęła opinia z prośbą o wskazanie 

podmiotu, w którym będzie wykonywana w 2023 r. kara ograniczenia wolności oraz prace 

społeczne oraz zabezpieczenie 50 miejsc w stosunku miesięcznym dla osób zobowiązanych 

przez są do wykonania kary.  

Zgodnie z wnioskiem zostanie przygotowanych 50 miejsc pracy w stosunku miesięcznym na 

rok 2023 dla osób zobowiązanych przez Sąd do wykonania kary. 

Ze strony Urzędu Miejskiego w Więcborku, jako osobę odpowiedzialną za organizowanie, 

kontrolowanie i rozliczanie wykonania pracy skazanych i ukaranych wyznaczono Panią 

Karolinę Flicińską – Obarę – Inspektora ds. personalnych.  

Zgodnie z § 3 przytoczonego rozporządzenia w ciągu 30 dni od otrzymania opinii organ 

gminy przekazuje odpowiedz do właściwego Prezesa Sądu Rejonowego, co uczyniliśmy 

pismem Nr. SO.K.7364.1.1.2022, z dnia 18 października 2022r. oraz informuje Radę Miejską 

o opinii dotyczącej potrzeb sądu rejonowego w zakresie wykonywania prac przez skazanych. 

W roku 2021 były prowadzone 143 sprawy, wyroki odpracowywało 90 skazanych. 

Osoby, które zgłosiły się celem odpracowania zasądzonej kary przepracowały łącznie w roku 

2021 na cele społeczne:  5707 godzin.  
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Od początku roku 2022 skierowane do kontrolowanej pracy na cele społeczne zostały 63 

osoby,  które łącznie odpracowywały 92 wyroki. 

Ad.13 Projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie 

gminy Więcbork przedstawił Kierownik Referatu  Rolnictwa, Ochrony Środowiska  

i Dróg UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski. 

 

Drogi wykazane w uchwale zostały przebudowane dzięki dofinansowaniu z Funduszu Dróg 

Samorządowych pn.: „Budowa dróg gminnych wraz z siecią kanalizacji deszczowej – część 

ulic: Szlaku Bursztynowego od km 0 + 018,81 – do km 0+486,01, Pomorskiej od km 

0+388,78 – do km 0 + 542,48 i L. Białego w Więcborku od km 0 + 000,00 – do km 0 + 

078,34.” Jednym z warunków jest zaliczenie w ciągu 12 miesięcy od realizacji zadania, do 

kategorii dróg gminnych publicznych. Do tej pory drogi te sklasyfikowane były, jako drogi 

wewnętrzne. 

Dnia 21 października 2022r. Zarząd Powiatu w Sępólnie Krajeńskim Uchwałą Nr 

88/261/2022 zaopiniował pozytywnie propozycję zaliczenia dróg będących własnością 

Gminy Więcbork zlokalizowanych na działkach:  

a) 22/26, 32, 514/32, 505, 385, 23/15, część działki 22/1, część działki 513,  

część działki 380, część działki 23/13, obręb Więcbork 1 - ul. Szlaku Bursztynowego,  

b) 512, 514/12, część działki 22/27, obręb Więcbork 1 - ul. Leszka Białego,  

c) część działki 22/27, obręb Więcbork 1 - ul. Leszka Czarnego,  

d) 250, 183, 382, 23/2, 23/28, 23/32, 24/2, część działki 10/23, obręb Więcbork 1  

- ul. Pomorska, (ulica przebudowana wcześniej) 

do kategorii dróg gminnych. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 15 radnych 

Za głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023   
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Przewodnicząca RM zarządziła pięciominutową przerwę w obradach. 

 

Z sesji ubyła radna Natasza Ksobiak – obecnych 14 radnych 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

 

Ad.14-18 Projekty uchwał przygotowane przez referat Inwestycji Planowania Przestrzennego  

i Gospodarki Nieruchomościami przedstawił Kierownik Komórki UM p. Michał Bąk. 

a)  w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Więcbork 

nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa, wykonawca prawa własności – 

Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa Oddział Terenowy w Bydgoszczy, 

Projekt dotyczył bezpłatnego przejęcia dwóch dróg gruntowych położonych w Pęperzynie. 

Według uzgodnień z Referatem Dróg UM w Więcborku drogi te są niezbędne w celu dojazdu 

do gruntów rolnych, jaki i zabudowanych należących do osób fizycznych oraz do stacji 

uzdatniania wody. 

Pytań nie było. 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023   

 b) w sprawie nadania nazwy „Ogrodowa” ulicy w Wituni, 

Projekt wywołany jest w związku z znaczną rozbudową przedmiotowej części wsi Wituni  

i pojawiającymi się wnioskami o nadanie numerów nieruchomościom nowo powstałym. Aby 

usprawnić działania w tym zakresie przygotowano ww. projekt uchwały w celu wydłużenia – 

zwiększenia zasięgu nazwy ulica Ogrodowa, która już figuruje w wykazie nazw ulic  

w Wituni. 

Pytań nie było. 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 
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Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023   

c) w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych w Czarmuniu, 

 

Kolejny projekt uchwały dotyczył sprzedaży nieruchomości gminnych w Czarmuniu, które 

zostały wydzielone na podstawie decyzji o warunkach zabudowy. Teren został przeznaczony 

pod zabudowę mieszkaniowa jednorodzinną.  Są to działki o 1100m² - 2000m², które Gmina 

Więcbork zamierza sprzedać w drodze przetargu nieograniczonego. Na dzień dzisiejszych 

wydzielono 7 działek w tym drogi wewnętrzne dojazdowe, które wspólnym zjazdem 

dochodzą do drogi powiatowej. Każdy, kto kupi działkę w tej lokalizacji stanie się 

właścicielem udziałów w drodze wewnętrznej. Wycenione zostały 2 działki, a ich cena 

opiewa  

w zależności od ich wielkości między 70.000,00 zł - 84.000,00 zł. z VAT. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023   

d)  w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

położonej w Więcborku przy ul. Złotowskiej, 
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Sprzedaż działki oznaczonej numerem geodezyjnym 376/1 położonej w Więcborku obręb 

Więcbork 2 o powierzchni 0.0028 ha nastąpi w drodze bezprzetargowej z uwagi na 

poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej oznaczonej numerem 

geodezyjnym 365/1 położonej w Więcborku obręb Więcbork 2. Na przedmiotowych 

nieruchomościach zlokalizowany jest budynek wielorodzinny - a powyższa sprzedaż 

umożliwi uregulowanie stanu prawnego całej nieruchomości zabudowanej przy  

ul. Złotowskiej 12 w Więcborku. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023   

e)  w sprawie określenia zasad sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność 

Gminy Więcbork oraz wysokości stawek procentowych i warunków udzielania bonifikat, 

 

Przedmiotowa uchwała ma na celu doprecyzowanie zasad sprzedaży lokali mieszkalnych 

obowiązujących w Gminie Więcbork, a także dostosowanie do zaleceń Najwyższej Izby 

Kontroli Delegatura w Bydgoszczy wynikających przeprowadzonej kontroli w miesiącach 

marzec-czerwiec 2022r.  

 

Zmiany, jakie wprowadzono w stosunku do uchwały już obowiązującej w przedmiotowym 

zakresie dotyczyły: 

 

 sprzedaży, tzw. pustostanów np. z uwagi na śmieć najemcy i po uznaniu, że utrzymanie 

lokalu jest w tej chwili niekorzystne i nieracjonalne dla Gminy,   

 zmiany w sferze bonifikat - bonifikaty pozostają niezmienne (64% i 40%), ale pojecie 

ulega doprecyzowaniu, tzn. albo nabywca korzysta z upustu związanego z bonifikatą, 

albo z nakładów, które zostały przez niego poniesione na nieruchomości, 

 wcześniejszy zapis uniemożliwiał zakup mieszkania w przypadku, gdy budynek 

przeszedł generalny remont po 2013 roku. Teraz ujęto, to w ten sposób, że jeżeli   

w ciągu dziesięciu lat przeprowadzono jakieś poważne remonty do odbioru końcowego 

lub komisja, która zostanie powołana np. w składzie pracownik, zarządca i uprawniony 

budowlaniec orzeknie, że lokal jest zdegradowany i można go sprzedać, albo że jest 

jeszcze w dobrym stanie, to też przez pięć lat można tego lokalu nie sprzedawać.    
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Uwag nie wniesiono. 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023   

 

Ad.19-20 Projekty uchwał w sprawie rozpatrzenia Petycji i Skargi w zastępstwie 

Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RM w Więcborku przedstawił Zastępca 

Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski 

 

a) sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia oddziałów zmilitaryzowanej 

Samoobrony Gminnej i zakupu broni dla każdego rdzennego polskiego mieszkańca 

gminy. 

 

Dnia 18 sierpnia 2022r. wpłynęła do Rady Miejskiej w Więcborku petycja „Tymczasowej 

Rady Stanu Narodu Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego” reprezentowana 

przez Panią Teresę Gerland (zwanej dalej: „Wnoszącym”) złożoną w interesie publicznym w 

której treści Wnoszący domagał się utworzenia przez władze gminy oddziałów 

zmilitaryzowanej Samoobrony Gminnej i zakupu broni dla każdego rdzennego polskiego 

mieszkańca gminy. Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku skierowała ww. petycje do 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Więcborku. Komisja po zapoznaniu się 

z petycją na posiedzeniu w dniu 24 października 2022r. wydała opinię, w której wskazała, że 

petycja nie zasługuje na uwzględnienie. Komisja uzasadniła swoja rekomendację w 

następujący sposób: 

Wnioskodawca powołując się na Międzynarodowe Prawo Narodów do Samostanowienia, 

Prawo do obrony koniecznej, Konstytucję oraz stan wyższej konieczności wzywa władze 

gminy do utworzenia na jej terytorium oddziałów zmilitaryzowanej Samoobrony Gminnej i 

zakupu broni dla każdego rdzennego polskiego mieszkańca gminy. Zgodnie z art. 26 ust.  

1 Konstytucji RP z dnia 2 kwietnia 1997r. do ochrony niepodległości państwa  

i niepodzielności jego terytorium oraz zapewnieniu bezpieczeństwa i nienaruszalności jego 

granic powołane zostały Siły Zbrojne. Ponadto ustawa zasadnicza w art. 163 stanowi, że 

samorząd terytorialny wykonuje zadania publiczne niezastrzeżone przez Konstytucję lub 

ustawy dla organów innych władz publicznych.  

Zadania własne gminy skatalogowane w art. 7 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku  

o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2022r. poz. 559, z późn.zm.) nie zawierają uprawnienia 
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dla jst w kwestii powoływania jednostek zmilitaryzowanych. Uchwalona dnia z dnia 11 marca 

2022r. ustawa o obronie Ojczyzny (Dz. U.z 2022r. poz. 655, z późn. zm.) szczegółowo 

reguluje zakres przedmiotowy i podmiotowy obowiązku obrony Ojczyzny i jednocześnie 

nakłada na Siły Zbrojne obowiązek militarnego zabezpieczenia państwa polskiego i jego 

mieszkańców przed ewentualnymi zagrożeniami. Ponadto ustawa z dnia 21 maja 1999r.  

o broni i amunicji (t.j. Dz. U. z 2020r. poz. 955 z późn. zm.) określa szczegółowo zasady 

posiadania przez osoby prywatne broni palnej. Mając na uwadze powyższe należy stwierdzić, 

iż Rada Miejska w Więcborku nie widzi podstaw prawnych do podjęcia działań objętych ww. 

petycją. Po zapoznaniu z powyższymi ustaleniami, Rada Miejska w Więcborku w pełni 

podziela stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji dotyczące sposobu rozpatrzenia 

przedmiotowej petycji. W związku z powyższym, uzasadnione jest podjęcie uchwały  

o uznaniu wniesionej petycji za nie zasługującą na pozytywne rozpatrzenie oraz 

nieuwzględnienie postulatów zgłoszonych w treści ww. petycji. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023   

 

b) w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Więcborka. 

 

W dniu 14 września 2022 roku wpłynęła do Biura Rady Miejskiej w Więcborku skarga Pani 

G. B. na Burmistrza Więcborka. Zgodnie z art. 229 pkt. 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960r. 

Kodeks postępowania administracyjnego (t.j. Dz. U. z 2022 poz. 2000) właściwym organem 

rozpatrującym skargę na bezczynność Burmistrza Więcborka jest Rada Miejska  

w Więcborku. Skarżąca zarzuca Burmistrzowi Więcbork opieszałość oraz rozciąganie 

problemu w czasie w zakresie przejezdności ul. Jęczmiennej w Wituni. W wyniku 

przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego Komisja Skarg, Wniosków i Petycji oraz 

Rada Miejska w Więcborku ustaliły, że: Kierownik Referatu ds. Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i Dróg, działający w imieniu Burmistrza Więcborka znając problem 

przejezdności ul. Jęczmiennej w Wituni spotkał się z właścicielem nieruchomości 

przylegającej bezpośrednio do drogi. Po wizji w terenie, ustalono harmonogram wykonania 

niezbędnych prac, zmierzających do prawidłowego uregulowania szerokości drogi  

z zachowaniem zasad dobrosąsiedzkich tj. umożliwienie dokonania zbioru zasiewów. Ponadto 

przyjęty sposób poprawy parametrów drogi, powodował ograniczenie wydatków związanych 

z realizacją przedsięwzięcia – wyniesione pobocza drogi, trafiłyby na graniczące grunty rolne 

i tam zostałaby zagospodarowane przez właściciela nieruchomości. Zainteresowane strony 

podjęły decyzję o usunięciu poboczy z jednej strony już jesienią tego roku (październik) 

natomiast uregulowanie drugiej strony drogi miało odbyć po żniwach 2023r. Taki plan 

działania został przedstawiony również Skarżącej w dniu 13 września br. na spotkaniu  
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z Burmistrzem Więcborka oraz udokumentowany pismem nr SR.7234.4.2022.2 z dnia 13 

września 2022r. W odczuciu Burmistrza Więcborka został on zaakceptowany przez Skarżącą 

podczas rozmowy. W wyniku złożonej skargi, Burmistrz Więcborka udał się wraz  

z przedstawicielami Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Więcborku, na 

wizję w terenie w dniu 3 października 2022r. Na spotkaniu tym zostały przedstawione 

wszystkie aspekty planowanego sposobu załatwienia sprawy. Burmistrz Więcborka 

poinformował zebranych, że w odpowiedzi na złożoną skargę właściciel gruntów 

przylegających do drogi wycofał się z wcześniejszych ustaleń i nie wyraził zgody na 

zepchnięcie poboczy na jego grunty rolne. Wobec powyższego Burmistrz Więcborka podjął 

decyzję o likwidacji wyniesionych poboczy jeszcze w miesiącu październiku. Prace zostały 

wykonane w dniach od 5.10 do 07.10.2022 roku. Wobec powyższego oraz analizując fakty 

należy uznać, że Burmistrz Więcborka nie zachował się tej sprawie opieszale, ale rozwiązując 

zgłoszony problem starał się zabezpieczyć interesy wszystkich uczestniczących w sporze 

stron, kierując się zasadami współżycia społecznego oraz dobrosąsiedztwem. 

Mając na uwadze powyższe oraz analizując działania podejmowane przez Burmistrza 

Więcborka w przedmiotowej sprawie skargę należy oddalić uznając za bezzasadną. 

 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023   

Z obrad ubył radny Marian Chęś – obecnych 13 radnych. 

Salę obrad opuściła radna Beata Lida – obecnych 12 radnych 

Ad.21 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2022 omówiła 

Skarbnik Gminy Więcbork.  
 

Zmiany dotyczyły: 

1. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych  

w związku z wpływem na wyodrębniony rachunek bankowy środków z Funduszu Pomocy na 

niżej wymienione zadania realizowane na podstawie Ustawy z dnia 12 marca 2022r.  

o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa: środki na edukację dzieci z Ukrainy w rozdziale 80195 zwiększa się dochody 

(§2100) i wydatki (§4740, §4850, §4350, §4370i §4750) o kwotę 17.744,00 zł. 

2. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 01095§0750 o kwotę 958,00 zł (wpływy z dzierżawy terenów łowieckich), 

 70005 §0760 o kwotę 333,00 zł (wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności), 

 71095§0920 o kwotę 5,00 zł (wpływ odsetek od zaległości w opłatach lokalnych) 
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 75023§0970 o kwotę 1.432,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ z tytułu 

rozliczeń z dostawcą terminali płatniczych do urzędu), 

 75085 §0970 kwotę 4.000,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ kwot ściągniętych 

egzekucyjnie od byłego pracownika), 

 75616§0360 o kwotę 2.500,00 zł (wpływy z podatku od spadków i darowizn), 

 75616§0500 o kwotę 22.000,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

 75618§0490 o kwotę 500,00 zł (wpływy z opłaty za zajęcie pasa drogowego), 

 75814§0920 o kwotę 70.000,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

 85228 §2360 o kwotę 160,00 zł oraz 85502 §2360 o kwotę 5.600,00 zł (dochody JST 

związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej), 

 80101§0750 o kwotę 2.480,00 zł (wpływy z najmu pomieszczeń w placówkach 

oświatowych), 

 90005§2460 o kwotę 4.000,00 zł ( wpływ środków udostępnionych przez NFOSiGW na 

pokrycie kosztów organizacji i funkcjonowania punktu konsultacyjno-informacyjnego  

w ramach programu priorytetowego „Czyste powietrze”), 

 90019§0690 o kwotę 2.000,00 zł (wpływy z opłaty za gospodarcze korzystanie ze 

środowiska), 

 90026§0910 o kwotę 1.300,00 zł (wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi). Powodem zmian jest wykonanie w/w 

dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie o wskazane kwoty planu 

finansowego. 

3. Wprowadza się do realizacji w rozdziale 60013 §6050 nowe zadanie pn.: „Budowa 

chodnika przy ul. Gdańskiej w Więcborku” na kwotę 27.000,00 zł. Zaplanowany zakres 

zadania na br. to wykonanie dokumentacji technicznej. 

4. Wprowadza się do realizacji w rozdziale 60013 §6050 nowe zadanie pn.: „Przebudowa 

zjazdu publicznego z drogi woj. nr 242 Więcbork - Łobżenica (dz. ewid. 51 w m. 

Borzyszkowo) na działkę gminną nr 23/2 obręb Borzyszkowo” o wartości 3.319,00 zł. 

Wykonana zostanie dokumentacja techniczna w związku z zalewaniem nieruchomości 

(przedszkole gminne i lokale komunalne) oraz koniecznością zwiększenia bezpieczeństwa 

korzystających z budynku. 

5. Dokonuje się zmiany nazwy zadania inwestycyjnego polegającego na wykonaniu 

dokumentacji technicznej w zakresie budowy chodnika przy drodze lokalnej w Nowym 

Dworze. Nowa nazwa to „Budowa chodnika i przebudowa drogi gminnej wewnętrznej na 

działce nr ewid. 129/1 w Nowym Dworze”. Zmiana wynika z konieczności objęcia 

dokumentacją także przebudowę drogi gminnej na działce ewid. nr 129/1 w Nowym Dworze. 

Dodatkowo na ten cel zwiększa się plan finansowy o kwotę 11.500,00 zł. Ponadto, plan 

finansowy zostaje zwiększony o kwotę 2.500,00 zł ze środków funduszu sołeckiego Sołectwa 

Nowy Dwór z przeznaczeniem na zakup materiałów drogowych. 

6. Zwiększa się plan finansowy wydatków w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa drogi 

gminnej w Runowie Kraj. (działka nr 36/1 obręb Runowo Krajeńskie)” o kwotę 24.000,00 zł 

z przeznaczeniem na zakup materiałów drogowych niezbędnych do dokończenia zadania  

w związku ze wzrostem cen ich zakupu. Ponadto, plan finansowy zostaje zwiększony o kwotę 

2.739,84 zł ze środków funduszu sołeckiego Sołectwa Runowo Kraj. z przeznaczeniem 

również na dokończenie zadania. 

7. Dokonuje się zmniejszenia w rozdziale 60016 w planie finansowym wydatków (§6050 – 

180.000,00 zł) w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa drogi gminnej w Runowie Kraj. (dz. 

nr 351/1, 575/3 II etap)”. Zadanie to w br. miało być finansowane ze środków własnych 

Gminy. Jednak w uwagi, iż to zadanie otrzymało dofinansowanie z Rządowego Funduszu 

Polski Ład: Program Inwestycji strategicznych w ramach drugiej edycji będzie realizowane  

w 2023r. 
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8. Zmniejsza się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w zadaniu pn.: „Budowa 

chodnika w ciągu ul. W. Witosa w Wituni (dokumentacja techniczna)” o kwotę 2.000,00 zł  

z uwagi na niższe koszty wykonania zaplanowanego zakresu. Jest to zadanie finansowane ze 

środków funduszu sołeckiego Sołectwa Witunia. 

9. W planie finansowym wydatków w rozdziale 60016, oprócz zmian opisanych w pkt 5, 6, 7 

i 8 uzasadnienia, dokonano następujących zmian: 

 w §4210 zwiększa się plan o kwotę 30.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów 

drogowych do bieżącego utrzymania dróg i chodników w Gminie (w tym 10.000,00 zł to 

środki Funduszu sołeckiego), 

 w §4300 zwiększa się plan o kwotę 30.000,00 zł celem wykonania przeglądu kanalizacji 

deszczowej na ul. Wyzwolenia w Więcborku, 

Zwiększa się plan finansowy w rozdziale 75022 o kwotę 34.200,00 zł w związku ze wzrostem 

kosztów działalności Rady Miejskiej w Więcborku. 

11. W planie finansowym wydatków w rozdziale 75023 dokonano następujących zmian: 

 w §4010, §4110 i §4120 zwiększa się plan o łączną kwotę 83.000,00 zł w związku  

z koniecznością utrzymania odpowiedniego poziomu zatrudnienia pracowników  

w ramach prac interwencyjnych niezbędnych do wykonania zaplanowanych prac 

porządkowych i remontowo-brukarskich w Gminie, 

 w §4170 zwiększa się plan o kwotę 20.000,00 zł z przeznaczeniem na wykonanie 

rocznych przeglądów dróg gminnych wewnętrznych oraz spisanie odpowiednich 

protokołów, 

 w §4210 zwiększa się plan o kwotę 32.000,00 zł celem zakupu opału na sezon zimowy,  

 w §4300 zwiększa się plan o kwotę 20.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup usług 

doradztwa podatkowego w zakresie prowadzonych postepowań. 

12. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75412 o łączną kwotę 62.500,00 zł w 

związku ze wzrostem kosztów utrzymania gotowości bojowej jednostek OSP oraz zmianą 

sposobu naliczania ekwiwalentu za udział w akcjach ratowniczych. 

13. W rozdziale 75085, 85516 oraz dziale 801 dokonano zmian w planach finansowych 

wydatków placówek oświatowych w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

14. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75702 §8110 o kwotę 50.000,00 zł  

w związku ze znaczącym wzrostem oprocentowania posiadanego zadłużenia. 

15. W rozdz.85215 w §3110 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 22.932,00 zł. Są to 

wydatki związane z wypłatą dodatków mieszkaniowych. Weryfikacja dokumentacji 

stanowiąca o zaangażowaniu środków na najbliższe miesiące daje informację, że liczba osób 

uprawnionych jest mniejsza, zatem i wartość wypłaconych świadczeń będzie niższa. 

16. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 92109 §2480 o kwotę 112.500,00 zł  

z przeznaczeniem na zwiększenie dotacji dla MGOK w Więcborku w związku z wyższymi 

niż zakładano kosztami działalności w br. 

17. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 92116 §2480 o kwotę 41.020,00 zł  

z przeznaczeniem na zwiększenie dotacji dla MG Biblioteki w Więcborku w związku  

z wyższymi niż zakładano kosztami działalności w br. Ponadto, kwota 12.000,00 zł ma 

stanowić wkład własny w zadaniu polegającym na zakupie i zdalnym dostępie do nowości 

wydawniczych w ramach Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa 2.0 na lata 2021 – 

2025. 

18. Dokonuje się zmian w planach finansowych funduszy sołeckich następujących sołectw: 

 w Sołectwie Czarmuń na mocy uchwały nr 1/2022 zebrania wiejskiego z dnia 

22.09.2022r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195 w §4210 (-1.500,00 zł) i 

w rozdziale 60014 §6300 3.000,00 zł) w związku z rezygnacją z organizacji obchodów 

Dnia Dziecka, zakupu fotopułapki oraz z dofinansowania do budowy chodnika przy 

drodze powiatowej. Niewykorzystane środki (łącznie z pozostałymi z organizacji plecenia 
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wieńca dożynkowego) zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone w łącznej wysokości 

5.555,97 zł na zakup materiałów drogowych (4.500,00 zł) i organizację imprezy 

andrzejkowo-mikołajkowej (1.055,97 zł). 

 w Sołectwie Górowatki na mocy uchwały nr 2/2022 zebrania wiejskiego z dnia 

19.09.2022 r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 90004 §4210 (-417,75 zł – 

utrzymanie terenów zielonych w sołectwie). Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą 

mają zostać przeznaczone na organizację Mikołajek dla dzieci w sołectwie. 

 w Sołectwie Nowy Dwór na mocy uchwały nr 2/2022 zebrania wiejskiego z dnia 

20.09.2022 r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195 §4300 (-2.500,00 zł – 

organizacja wyjazdu integracyjno – kulturalnego dla mieszkańców). Niewykorzystane 

środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone na zakup materiałów drogowych, o 

których mówi pkt 5 uzasadnienia. 

 w Sołectwie Sypniewo na mocy uchwały nr 2/2022 zebrania wiejskiego z dnia 28.09.2022 

r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 90004 §4210 (-1.000,00 zł – pielęgnacja 

terenów zielonych). Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone 

na doposażenie sali sensorycznej w Szkole Podstawowej w Sypniewie. 

 w Sołectwie Runowo Kraj. na mocy uchwały nr 1/2022 zebrania wiejskiego z dnia 

29.09.2022r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195 w §4210 (-2.738,84 zł – 

organizacja imprez integracyjnych). Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają 

zostać przeznaczone na realizację zadania, o którym mowa w pkt 6 uzasadnienia. 

 w Sołectwie Witunia na mocy uchwały nr 2/2022 zebrania wiejskiego z dnia 23.09.2022 r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 60016 §6050, o którym mowa w pkt 8 

uzasadnienia i przeznacza się je na zakup materiałów drogowych do bieżącego utrzymania 

dróg gminnych (60016 §4210). Ponadto, ze względu na duże koszty sołectwo rezygnuje z 

zakupu usługi zwiększenia mocy przyłącza energetycznego przy boisku (92695 §4300) i 

kwotę 2.000,00 zł przeznacza na zakup materiałów na organizację spotkania 

mikołajkowego i wigilijnego (92195 §4210). 

 w Sołectwie Wymysłowo na mocy uchwały nr 2/2022 zebrania wiejskiego z dnia 

19.09.2022 r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale: 92195 §4300 (-1.000,00 zł) i 

92195 §4210 (-1.507,52 zł), gdyż w związku z COVID-19 część zaplanowanych imprez 

nie odbyła się. Dodatkowo pozostały niewykorzystane środki w rozdziale 90004 §4210 (-

1.092,48 zł – pielęgnacja terenów zielonych) i w rozdziale 92109 §6050 (-200,00 zł – 

zakup i montaż klimatyzatora w świetlicy). Całość środków w kwocie 3.800,00 zł 

sołectwo przeznacza na wykonanie projektu kotłowni w świetlicy wiejskiej w Dorotowie 

(92109 §4300). 

 w Sołectwie Zakrzewek na mocy uchwały nr 2/2022 zebrania wiejskiego z dnia 

23.09.2022 r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 90004 §4210 (-1.500,00 zł – 

zakup części do kosiarki) i w rozdziale 92109 §4210 (-2.000,00 zł – zakup i montaż 

bramy wjazdowej na teren świetlicy). Niewykorzystane środki w łącznej wysokości 

3.500,00 zł przeznacza się na zakup materiałów drogowych do bieżącego utrzymania dróg 

w sołectwie (60016 §4210). Dodatkowo sołectwo dokonało zmiany przeznaczenia 

zaplanowanych środków w rozdziale 92695 §4210 i aktualnie mają zostać przeznaczone 

na zakup elementu na plac zabaw w sołectwie. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 
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Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 11 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023   

Ad.22 Wolne wnioski i informacje. 

 

Burmistrz Więcborka zaprosił na uroczyste obchody Święta Niepodległości 11 listopada 

2022r.Tak jak dotychczas zbiórka o 10:15 przy Szkole Podstawowej Nr 2 w Więcborku, skąd 

nastąpi przemarsz uczestników na Plac Jana Pawła II, gdzie nastąpią uroczystości oficjalne,  

a następnie odbędzie się msza św. w intencji Ojczyzny.  

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział również na Zapytanie radnego Jana Antczaka dotyczące 

położenia nawierzchni bitumicznej na przebudowanej drodze relacji Puszcza–Runowo 

Krajeńskie. Mówił, że jeżeli wszystkie założenia zostaną zrealizowane, to 

najprawdopodobniej w najbliższy piątek rozpocznie się kładzenie nawierzchni bitumicznej. 

 

Na tym obrady zakończono 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady pięćdziesiątej pierwszej sesji 

Rady Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ Anna Łańska 

 


